

SUNUŞ

Değerli Okuyucular,

Elektronik Siyaset Bilimi Araştırmaları Dergisinin on beşinci sayısı (Haziran 2017) ile tekrar karşınızda olmanın mutluluğunu yaşıyoruz. Christoph Giesel “Aktuelle Verbreitung sowie rechtliche und politisch-soziale Situationen, Bedingungen und Probleme der Aleviten, Bektaschi und anderer heterodox beeinflusster Sufi-Orden in Südosteuropa” başlıklı makalesinde bir yandan Balkanlar’da yaşayan Alevilerin ve Bektaşilerin karşı karşıya oldukları hukuki, siyasal, toplumsal ve sosyal sorunları ayrıntılı bir şekilde gözler önüne sererken diğer yandan bu grupların 1990’lardan sonra asimilasyon tehlikesiyle karşı karşıya kaldıklarını vurgulamaktadır. Burak Gümüş ise “Kurdisch-Islamische Synthese am Beispiel der Tageszeitung „Doğru Haber” konusunu ele aldığı makalesinde Türkiye’de son zamanlarda ustalıklı ve içten içe işlenen Kürt-İslâm sentezi meydana getirerek bölgede yaşayan Kürtleri kazanma çabalarına “Doğru Haber” çözümlemesi üzerinden ışık tutmaktadır. Fahri Türk “Tacikistan’da Dış Güçler: Rusya, Çin, Amerika Birleşik Devletleri, Avrupa Birliği, İran ve Türkiye” konusuna eğildiği makalesinde Tacikistan’da faaliyet gösteren bölgesel ve küresel büyük güçlerin siyasetlerini karşılaştırmalı yöntem aracılığıyla çözümlemektedir. Segâh Tekin “Yükselen Güç Brezilya ve Küresel Siyaset” başlıklı makalesinde Brezilya’nın yükselen bir güç olarak uluslararası politikada artan önemini çarpıcı bir şekilde ortaya koyarken, Emre Baysoy ise ekonomik gelişme kavramının 19. yüzyıldan günümüze kadar olan süreçte nasıl bir dönüşüm geçirdiğini çözümlemektedir.

Bu açıklamalardan sonra sizi bu sayımızda yer alan makaleleri okumaya teşvik edebildiysek kendimiz mutlu sayacağız.

Editör

Fahri TÜRK

Editorial

Dear Readers,

We are glad to announce that the fourteenth issue (June 2017) of Electronic Journal of Political Science Studies has just been published and it is available online. It starts with Christoph Giesel's article on "Aktuelle Verbreitung sowie rechtliche und politisch-soziale Situationen, Bedingungen und Probleme der Aleviten, Bektaschi und anderer heterodox beeinflusster Sufi-Orden in Südosteuropa". Giesel, on the one hand, focuses in detail on legal, political and social problems of Alevi-Besktashi communities living in the Balkans, while on the other hand he underlines the assimilation danger that these groups have been facing since the early 1990s. In his article on "Kurdisch-Islamische Synthese am Beispiel der Tageszeitung „Dođru Haber“ Burak Gümüř sheds light on recent systematical and gradual attempts of rapprochement policies towards Kurds in Turkey in order to win their support through formation of a Kurdish-Islamic synthesis. Fahri Turk explores in his article on "External Powers in Tajikistan: Russia, China, United States of America, European Union, Iran and Turkey" the policies of regional and global major powers acting in Tajikistan in a comparative perspective. While Segâh Tekin's article on "Brazil as a Rising Power and Global Politics" exposes Brazil as a rising power and emphasizes its growing significance in international politics, Emre Baysoy's article dwells on the concept of economic development and its transformation from the 19th century until today.

We would feel very happy if this short introduction motivates you reading articles in this issue.

Editor

Fahri TÜRK

Editorial

Liebe Leser_innen,

Wir freuen uns, Ihnen die fünfzehnte (Juni-2017-) Ausgabe der Zeitschrift für Politikwissenschaftliche Studien präsentieren zu können. Christoph Giesel erläutert in seinem Artikel über „Aktuelle Verbreitung sowie rechtliche und politisch-soziale Situationen, Bedingungen und Probleme der Aleviten, Bektaschi und anderer heterodox beeinflusster Sufi-Orden in Südosteuropa“ die rechtliche, politische, wirtschaftliche und gesellschaftliche (Miß-) Lage der seit den 90er Jahren des letzten Jahrhunderts einer wachsenden Assimilationsgefahr ausgesetzten Aleviten und Bektaschiten auf dem Balkan. Burak Gümüş nimmt in seinem Aufsatz „Die Kurdisch-Islamische Synthese am Beispiel der Tageszeitung 'Doğru Haber'“ die Inhalts- und Medienanalyse dieses Parteiorgans vor und arbeitet heraus, wie dieses Blatt die Loyalität der lokalen muslimisch-kurdischen Bevölkerung in der Südosttürkei mit den ideologischen Mitteln der propagierten kurdisch-islamischen Synthese gewinnen möchte. Fahri Türk untersucht in seiner Vergleichsstudie „Externe Mächte in Tadschikistan: Russland, China, USA, EU, der Iran und die Türkei“ die jeweilige Politik der in Tadschikistan aktiven Regional- und Weltmächte USA, Russland, China, EU, Iran und der Türkei miteinander. Während Segâh Tekin in seinem Artikel „Aufsteigende Macht Brasilien und die globale Politik“ die wachsende Bedeutsamkeit der aufstrebenden Macht Brasilien als Akteur in den internationalen Beziehungen darlegt, arbeitet Emre Baysoy heraus, welche Bedeutungsverschiebungen der Begriff „Wirtschaftsentwicklung“ seit dem 19. Jahrhundert bis in die Gegenwart erfahren hat.

Wir können uns glücklich schätzen, wenn wir sie zur Lektüre dieser Artikel anregen konnten.

Der Herausgeber

Fahri TÜRK

İÇİNDEKİLER/CONTENTS/INHALT

Derginin Künye Bilgileri	ii
Sunuş	iv
Editorial (en.)	v
Editorial (de.)	vi
Makaleler /Articles/ Artikel	
Christoph GIESEL Aktuelle Verbreitung sowie rechtliche und politisch-soziale Situationen, Bedingungen und Probleme der Aleviten, Bektaschi und anderer heterodox beeinflusster Sufi-Orden in Südosteuropa	1
Burak GÜMÜŞ Kurdisch-Islamische Synthese am Beispiel der Tageszeitung „Doğru Haber“	55
Fahri TÜRK Tacikistan’da Dış Güçler: Rusya, Çin, Amerika Birleşik Devletleri, Avrupa Birliği, İran ve Türkiye	83
Segâh TEKİN Yükselen Güç Brezilya ve Küresel Siyaset	101
Emre BAYSOY The Development Saga of Turkey from the 19th to the 21st Century: a Prelude or a Requiem for a Dream?	119
Kitap Tanıtımı / Book Reviews / Rezensionen	
Fahri TÜRK Güneşin Ayaklarındaki Ülke Tacikistan, Astana Yayınları, Ankara, 2017, ISBN: 978-605-9623-26-1	140
Tanıl BORA Cereyanlar Türkiye’de Siyasi İdeolojiler, İletişim Yayınları, İstanbul, 2017, ISBN-13: 978-975-05-2118-8	145